



သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်သတ်မှတ်တည်ထောင်ခြင်း ထုတ်ပြန်ကြေငြာချက်

ဒီဇင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်

ယနေ့ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့ မူကြော်ခရိုင် ဌာနကရင်တိုင်းရင်းသားများဖြစ်ကြသော ကျွန်ုပ်တို့သည် သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ် သတ်မှတ်တည်ထောင်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း တရားဝင်ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။ ယနေ့ သံလွင် ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်သတ်မှတ်တည်ထောင်မှု ကြေငြာလိုက်ခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့အားလုံး၏ စုပေါင်းမျှော်မှန်းချက် ဖြစ်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ကိုယ်ပိုင်ပြဌာန်းခွင့်ကို ဖြည့်ဆည်းလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် နောင်လာနောင်သား မျိုးဆက်များအတွက် ပေါကြွယ်ဝသောသစ်တောများ၊ သန့်ရှင်းသော ရေသယံဇာတများ နှင့်ပြည့်စုံကြွယ်ဝသည့် ကျွန်ုပ်တို့၏ ဘိုးဘွားပိုင်မြေများကို လက်ဆင့်ကမ်းရမည့် တာဝန်ဝတ္တရားကိုလည်း ဖြည့်ဆည်းလိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ကျေးရွာစုအဆင့်၊ မြို့နယ်အဆင့်၊ ခရိုင်အဆင့်များတွင် လူမှုအသိုင်းအဝန်းများနှင့် KNU အာဏာပိုင်များအကြား အကြံပြုဆွေးနွေးမှုများစွာပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ မူကြော် ခရိုင်အတွင်းရှိ ကျွန်ုပ်တို့ ကရင်လူမှုအသိုင်းအဝန်းများသည် ကြေညာစာတမ်း၊ လူထုဆန္ဒခံယူပွဲမှတစ်ဆင့် သံလွင်ငြိမ်း ချမ်းရေးဥယျာဉ်တည်ထောင်မှုအား ထောက်ခံကြောင်း ဖော်ထုတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ယခုငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ် ဖြစ်သော သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်ကြေညာစာတမ်းအား ၂၀၁၈ ခုနှစ် လက်မှတ်ကောက်ယူရေးလှုပ်ရှားမှုအတွင်း မဲပေးခွင့် ရှိသူပြည်သူပေါင်း ၇၅. ၁ % ဖြင့် ထောက်ခံခဲ့သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်မေ့မှန်ချက်အပေါ် စိတ်ဝင် စားမှုကို ယခုဖွင့်ပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသော လူဦးရေစုစုပေါင်း (၁၀၀၀) ခန့်မှ သက်သေပြခဲ့သည်။ တရားဝင် သတ်မှတ်အတည်ပြုကြေငြာခြင်း အခမ်းအနားသို့ မူကြော်ခရိုင်ရှိ ဒေသခံလူမှုအသိုင်းအဝန်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ KNU၊ ကရင် လူထုအခြေပြု အရပ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြားမှ တိုင်းရင်းသားကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပမှ သတင်းထောက်များလည်း တက်ရောက်ပါဝင်ခဲ့သည်။

ကရင်မိရိုးဖလာစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်များ၊ လူမှုရေးနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်တရားမျှတမှု၊ စစ်မှန်သည့် ဒီမိုကရေစီတွင် အမြစ်တွယ်နေသော သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်သည် ဒေသန္တရအဆင့်၌ ကောင်းမွန်သော သဘာဝအရင်းအမြစ် စီမံအုပ်ချုပ်ခြင်းဆိုသည်မှာ မည်သည့်ပုံသဏ္ဍာန်ရှိသည်ကို ဖော်ပြထားသည်။ ဤစီမံလမ်းစဉ်သည် တောင် ကုန်းများတွင် မည်သည့်မြေသည်မျှ မြေလွတ်မြေရိုင်းမရှိ၊ မြေကွက်တစ်ခုချင်းစီ၊ သစ်ပင်တစ်ပင်ချင်းစီ၊ တိရိစ္ဆာန်နှင့် လူသားအားလုံးသည် အလုံးစုံဂေဟစနစ်စီမံမှုအောက်တွင် ငြိမ်းချမ်းစွာ ယှဉ်တွဲအမှီသဟဲပြုနေသည်ကို ဤဥယျာဉ်မှ ထင်ဟပ်ဖော်ပြလျက်ရှိသည်။ သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်သတ်မှတ်တည်ထောင်လာမှုသည် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ကိုယ် ပိုင်ပြဌာန်းခွင့်၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်တည်တံ့ခိုင်မြဲမှုနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာရှင်သန်မှုစသည့် အဓိကဆန္ဒမျှော်မှန်းချက် သုံးခု၏လမ်းညွှန်မှုဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဤကြိုးစားအားထုတ်မှု၏ အဓိကပန်းတိုင်မှာ ငြိမ်း ချမ်းမှုကို ဖန်တီးရန်၊ ကရင်ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများအပေါ် လက်ရှိနှင့် ထပ်မံဖြစ် ပေါ်လာမည့်ခြိမ်းခြောက်မှု ရန်နှစ်မျိုးစလုံးမှကာကွယ်ရန် ရည်ရွယ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့လေ့ထုံးတမ်းများသည် မြေနှင့်တိုက်ရိုက်ချိတ်ဆက် လျက်ရှိသည်။ သစ်တော၊ မြစ်ချောင်းနှင့်သဘာဝအရင်းအမြစ်များကို ကာကွယ်နိုင်သူများသည် ကျွန်ုပ်တို့ဒေသခံပြည် သူလူထုများမှလွဲ၍ မည်သူမျှ မဖြစ်နိုင်ပေ။

သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်သည် ကျွန်ုပ်တို့ အမြဲရင်ဆိုင်နေရသော အရေးကြီးကိစ္စရပ်များတွင် အထက်မှအောက်သို့ ချဉ်းကပ်နည်းများဖြင့် ဖြေရှင်းနေခြင်းထက် အောက်ခြေမှအထက်သို့ တုန့်ပြန်ဆောင်ရွက်ခြင်းနည်းလမ်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန် ဖော်ပြလျက်ရှိသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ရေရှည်တည်တံ့မှုနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝန်း ဖွံ့ဖြိုးမှုများရရှိရန် အောက်ခြေလူထုဦးဆောင်မှုဖြင့်ချဉ်းကပ်ခြင်းနည်းလမ်းကို သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ် အခြေခံ ဥပဒေမှ ထင်ဟပ်ဖော်ပြနေသည်။ သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်စီမံအုပ်ချုပ်မှု အဖွဲ့အစည်းများဖြစ်သော သံလွင် ငြိမ်း ချမ်းရေးဥယျာဉ်အုပ်ချုပ်ရေး ကော်မတီနှင့် အထွေထွေညီလာခံများကို ကျွန်ုပ်တို့ကရင်ဌာနေတိုင်းရင်းသား လူမှုအ သိုင်းအဝန်းများမှကိုယ်စားပြုမှုများဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည်။ သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေး ဥယျာဉ်အုပ်ချုပ်မှုစီမံမှု ပုံစံအတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ဒေသခံလူမှုအသိုင်းအဝန်းကိုယ်စားလှယ်များသည် အများစုဖြစ်ပြီး ဘက်စုံပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် အတွက် KNU နှင့် အရပ်ဖက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များအတွက်လည်း သတ်မှတ်ပေးထားသော အခန်းကဏ္ဍရှိသည်။ ဤသံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ် သတ်မှတ်တည်ထောင်မှုသည် ခြေလှမ်းများစွာများအနက်မှ ပထမခြေလှမ်းသာ ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့အားထုတ်မှုအရှိန်အဟုန်ကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းရန် သံလွင်ငြိမ်းချမ်း ရေးဥယျာဉ်အား စီမံအုပ်ချုပ်ရန်အတွက် ကိုယ်စားလှယ်များရွေးချယ်တင်မြှောက်မည်ဖြစ်ပြီး လာမည့်နှစ်အတွင်း သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ် အထွေထွေညီလာခံအား ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်တွင် ကျွန်ုပ်တို့၏မျှော်မှန်းချက်ကို ပြဌာန်းထားခြင်းဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ဒေသခံ လူမှုအသိုင်းအ ဝန်းများမှ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ကိုယ်ပိုင်ပြဌာန်းခွင့်ကို ဆက်လက်ဖော်ဆောင်ရန် လမ်းကြောင်းအသစ်တစ်ခုအား ဖန်တီး ခြင်းဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့ပိုင်မြေနှင့်သဘာဝသယံဇာတများကို စီမံခန့်ခွဲပိုင်ခွင့်နှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အား ကာကွယ်နိုင်သည့် ပူးပေါင်းပါဝင်မှုရှိသော ကျွန်ုပ်တို့၏ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်မှုစနစ်ပုံစံ အားတည်ထောင်ခြင်းဖြင့် ပိုမိုငြိမ်း ချမ်းသော၊ ရေရှည်တည်တံ့သောဘဝရှင်သန်မှုတစ်ခုကို ရရှိနိုင်ကြောင်းကို ကျွန်ုပ်တို့သက်သေပြမည်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့ ဒေသခံလူမှုအသိုင်းအဝန်းများ၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းမြေယာစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်များကို အသိအမှတ်ပြု၊ လေးစား တန်ဖိုးထားသည့် သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်အား တည်ထောင်ပြီး သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ် အုပ်ချုပ်မှုယန္တရား အတွင်း ဒေသခံများ၊ KNU နှင့် အရပ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ စုစည်းညီညွတ်စွာပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ခြင်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်း သော၊ လူထုဗဟိုပြုသော ဖက်ဒရယ်စနစ်တစ်ခုကို နေရာတိုင်း၊ အချိန်မရွေးတည်ဆောက်နိုင်ကြောင်း သက်သေပြသ နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပိုမိုသိရှိလိုပါက

စောဒီဂေဂျူနီယာ - +66 (0)240 26142, +66(0) 55577502 (ကရင် နှင့် မြန်မာဘာသာ)

စောကလိုထူး - +66 (0)240 26142, +66(0) 55577502 (ကရင်နှင့် မြန်မာဘာသာ)

စောဖေလ်စိန်ထွား - +66 (0) 817247093 (ကရင် နှင့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာ)